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OORDEELSVORMING

1. Opening
De voorzitter opent de vergadering om 19.30 uur en heet iedereen van harte welkom.

2. Vaststellen definitieve agenda
De voorzitter stelt voor om de agendapunten 7 en 8 te behandelen na agendapunt 12 
omdat de heer Mikkers later zal aansluiten.

3. Vaststellen van de notulen van de oordeelsvormende vergadering van 
22 september 2015

Hierover zijn geen opmerkingen.

4. Informatieronde
Hiervan wordt geen gebruik gemaakt.

5. Artikel 42-vragen
Er zijn geen artikel 42-vragen.

6. Spreekrecht burgers
De heer Bunnik spreekt in als voorzitter van het bestuur van muziekschool Art4You 
namens de Raden van Toezicht van de vier culturele instellingen over agendapunt 10 
(bezuiniging subsidies professionele culturele instellingen). Hij wijst erop dat de 
culturele instellingen zeer verschillend zijn in aard en aanbod van de activiteiten, maar 
dat er ook veel is wat hen bindt. Naast de financiële taakstelling om 800.000 euro te
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bezuinigen zijn in de loop van het proces de mogelijkheden en vorm van 
samenwerking steeds prominenter in beeld gekomen en in een latere fase ook 
huisvesting. Het resultaat van het intensieve en ingewikkelde proces is dat het 
voorzieningenniveau in stand blijft, de culturele instellingen centraal worden 
gehuisvest en de bezuinigingsdoelstelling haalbaar lijkt. Wel wijst hij erop dat de 
huisvesting van de instellingen zodanig moet zijn dat zij geen overlast ervaren van 
elkaars activiteiten. De Schalm probeert de amateurschool en de jeugdprogrammering 
te behouden, ook al zijn deze activiteiten verliesgevend. In het verdere proces zal veel 
energie worden gestoken in het verhogen van de inkomsten en daarbij is alle hulp 
welkom. Om het bereikte resultaat te borgen en te verduurzamen zodat de culturele 
infrastructuur en voorzieningenniveau in Veldhoven behouden blijft zijn de volgende 
zaken essentieel.
- behoud van identiteit en herkenbaarheid van de samenwerkende instituten door het 
instellen van een geïnstitutionaliseerde overlegstructuur van directies, een 
klankbordgroep vanuit besturen en raden van toezicht met een onafhankelijk 
voorzitter en een regulier overleg tussen college, directiebesturen en klankbordgroep 
om het proces te monitoren.
- controle op afstand vanuit de eigen verantwoordelijkheid van ieders bestuur en raad 
van toezicht.
- ruimte tijdens de verdere implementatie om middelen te kunnen inzetten als er 
onvoorziene posten zijn of als er ontwikkelingen zijn die tot schade in de output van 
activiteiten zouden kunnen leiden.
- professionele, externe, onafhankelijke procesbegeleiding.
Ondanks de tegenstellende belangen is begrip ontstaan voor elkaars positie zonder 
aantasting van de persoonlijke verhoudingen. Hij ziet de volgende fase van verdere 
uitwerking en concretisering dan ook met vertrouwen tegemoet.

Mevrouw Prinsen spreekt in als directeur/bestuurder van de bibliotheek namens de 
directies en bestuurders van de instellingen over agendapunt 10 (bezuiniging 
subsidies professionele culturele instellingen). Het is een uitdaging om een 
toekomstbestendig scenario te ontwikkelen met de financiële opgave die de raad heeft 
meegeven en toch een kwalitatief en kwantitatief cultureel en educatief 
voorzieningenniveau voor alle inwoners in stand te houden. Dat vraagt, ook in de 
toekomst, om creativiteit, flexibiliteit, nuchterheid en realiteitszin. Door nauwe 
samenwerking, integratie van activiteiten en organisatieonderdelen en het oplossen 
van de huisvestingsproblematiek kan de opdracht worden gerealiseerd. Bij deze 
integrale benaderingswijze is de rol en visie van de gemeente echter onontbeerlijk.
Om ongewenste effecten te voorkomen zijn de volgende succesfactoren nodig:
- ruimte om onaanvaardbare situaties te kunnen opvangen. Daarvoor zal regelmatig 
inhoudelijk en financieel overleg met de wethouder plaatsvinden.
- bouwkundige aanpassing van de eerste verdieping van de bibliotheek zodat de 
organisaties geen geluidsoverlast van elkaar ervaren.
Het is inherent aan de keuze en de opdracht dat verlies van kwaliteit, aanbod en 
diversiteit voelbaar kan zijn, ook voor de doelgroepen die zij eigenlijk wil ontzien. Zij 
vraagt daarom nadrukkelijk om brede steun van de raad in woord en daad.

Mevrouw Klaassen vraagt of de kosten voor professionele begeleiding voor rekening 
van de gemeente komen.
De heer Bunnik vindt dat deze kosten in het proces moeten worden meegenomen, 
maar hij vindt het belangrijk genoeg om daar ook zelf een bijdrage aan te leveren als 
dat nodig zou zijn.

De heer Kootkar vraagt een toelichting op het verzoek om extra middelen ten behoeve 
van het borgen en verduurzamen van dit proces voor de toekomst en hoe dit vorm 
zou moeten worden gegeven.
De heer Bunnik kan geen concrete bedragen noemen, maar wil ervoor waken dat er 
gedurende het proces geen ruimte meer is om ongewenste effecten tegen te gaan.
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Mevrouw Hartlief vraagt waarom inspreker zegt dat de bezuinigingsdoelstelling 
haalbaar lijkt.
De heer Bunnik zegt dat in het raadsvoorstel een voorschot is opgenomen op een 
aantal zaken dat nog niet concreet is, zoals de verkoop van het gebouw van Art4You.

De heer Bijnen vraagt een toelichting op zijn opmerking dat de amateurschool en de 
jeugdprogrammering in het nauw dreigen te komen omdat deze activiteiten 
onvoldoende opbrengsten geven.
De heer Bunnik zegt dat de Schalm een dilemma heeft omdat het moet bezuinigen op 
verliesgevende producties, maar toch de amateurschool en de jeugdprogrammering 
wil behouden.

Mevrouw Van Dongen vraagt of het bij het maken van een afweging mogelijk is om de 
commerciële- en de amateurkunst te splitsen.
De heer Bunnik kan hier geen antwoord op geven namens de Schalm.

Het is mevrouw Klaassen opgevallen dat de muziekschool en de bibliotheek er in dit 
stuk van uitgaan dat de huidige accommodaties te groot zouden zijn, terwijl er in 
februari nog een stevig pleidooi werd gehouden voor behoud van de huidige 
huisvesting.
Mevrouw Prinsen zegt dat de bibliotheek steeds meer naar de doelgroepen toe gaat 
om de werkzaamheden op locatie uit te voeren en daarom minder m2's nodig heeft om 
de doelstellingen te kunnen halen. De ruimte die daardoor vrij komt kan door andere 
instellingen worden ingevuld. De muziekschool vindt het belangrijk dat de kern van 
het muziekonderwijs centraal gehuisvest blijft, maar de organisatie kan volstaan met 
iets minder ruimte.

De heer Hornman vraagt waarom er een oproep wordt gedaan om extra professionele 
begeleiding voor de toekomst, terwijl insprekers zo tevreden zijn over het verloop van 
het proces tot nu toe.
De heer Bunnik wijst erop dat de verdere uitwerking van dit proces nog heel lastig zal 
zijn en hij heeft daar zorgen over. Om te voorkomen dat het mis gaat stelt hij voor om 
iemand aan te stellen die ervaring mee heeft met het begeleiden van dit soort 
processen en niet de belangen van de gemeente of een van de instellingen behartigt.

7. Vaststelling verordening Gemeentelijke onderscheidingen (JM) 15.146
De heer Hornman vindt het goed dat het aantal onderscheidingen wordt teruggebracht 
en staat ook positief tegenover de nieuwe prijs, de ’Uitblinker'. Wel vraagt hij wat de 
criteria hiervoor zijn.

De heer De Lepper vraagt waar de raad nog over moet beslissen, aangezien deze 
nieuwe prijs al is uitgereikt.

Mevrouw Van den Berg wijst erop dat de raad hier in oktober al raadsbreed mee heeft 
ingestemd en nu ligt de verordening ten behoeve van de uitvoering voor. Zij kan zich 
hier dan ook volledig in vinden.

De heer De Kort kan zich vinden in een vermindering van het aantal vormen van 
onderscheiding, wat de duidelijkheid ten goede komt. Wel vraagt hij of ook niet- 
Veldhovenaren die veel doen voor een Veldhovense instelling of vereniging een 
erkenning zouden kunnen krijgen.

Portefeuillehouder Mikkers zegt dat de gemeentelijke onderscheidingen in eerste 
instantie zijn bedoeld voor de inwoners, maar het gaat om de interpretatie van de 
regels en in een voorkomend geval is daar wel iets op te vinden. De toekenning van 
de Uitblinker die reeds heeft plaatsgevonden heeft hij vooraf besproken met de
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fractievoorzitters. Hij heeft zich daarbij laten leiden door de argumenten die in het 
initiatiefvoorstel zijn opgenomen en dat alle fracties hebben onderschreven. In de 
criteria kan niet worden vastgelegd wat een bijzondere prestatie of daad is, maar de 
raad moet erop vertrouwen dat er een goede beoordeling plaatsvindt.

Tweede termijn

Voor de heer Hornman staat de onderscheiding niet ter discussie. Hij heeft tijdig een 
schriftelijke vraag gesteld over een onduidelijkheid en als die was beantwoord had hij 
die vraag nu niet hoeven stellen.
De heer Kootkar vraagt in hoeverre hij een eigen verantwoordelijkheid heeft in het 
stellen van de vraag en het eisen van een antwoord.
Als de heer Hornman antwoord had gekregen op zijn vraag had hij vanavond 
waarschijnlijk niet eens gereageerd omdat hij kon instemmen met het stuk.

De heer De Lepper had het beter gevonden als de portefeuillehouder vanavond aan de 
raad had gevraagd of hij, vooruitlopend op de formele besluitvorming, al een 
onderscheiding zou mogen uitreiken.

Mevrouw Klaassen gaat er vanuit dat de fractievoorzitters namens hun fractie mogen 
spreken. Zij vindt dat de portefeuillehouder correct heeft gehandeld.

De heren Saris en Hofman sluiten zich daarbij aan.

Portefeuillehouder Mikkers wilde geen tijd verliezen en was verheugd over de 
enthousiaste reacties van de fractievoorzitters. Hij is teleurgesteld over de reactie van 
de raad vanavond.

De voorzitter concludeert dat dit stuk als hamerstuk zal worden geagendeerd voor de 
raadsavond (besluitvorming) van 15 december.

8. Vaststelling verordening Elektronische kennisgeving (JM) 15.120
De heer De Lepper vindt dat de elektronische kennisgeving de gedrukte kennisgeving 
niet volledig mag vervangen. Wel vraagt hij welke triggers er zijn tot kennisgeving van 
elektronische publicaties. Ook vraagt hij hoe mensen worden geholpen die geen of 
moeilijk toegang tot internet hebben. Tot slot wijst hij erop dat de website met 
officiële bekendmakingen niet erg gebruikersvriendelijk is.

De heer Hornman vindt de toegankelijkheid van informatie lastig en zoeken blijft 
ingewikkeld. Hij vraagt dan ook of dit niet kan worden verbeterd.

De heer Hofman kan zich vinden in het voorstel.

De heer De Haas ging ervan uit dat dit een extra communicatiemiddel was en dat alle 
bestaande communicatiemiddelen blijven bestaan.

Portefeuillehouder Mikkers zegt dat de andere communicatiemiddelen blijven bestaan, 
maar op een andere manier. Nu is de gemeente verplicht om een bepaalde tekst op te 
nemen in het Veldhovens Weekblad. Door dat te verplaatsen naar de website kan via 
de krant publieksvriendelijker en op hoofdlijnen worden gecommuniceerd. Het gaat 
om alle verordeningen die de gemeente vaststelt. De website met officiële 
bekendmakingen is een landelijk format, maar er komt wel een koppeling met de 
website van de gemeente Veldhoven. Voor vragen wordt verwezen naar het KCC die 
eventueel een papieren versie kan verstrekken.

Tweede termijn
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De heer Hornman is blij met een directe link naar de website.

De heer De Lepper is blij met de toezegging dat mensen indien gewenst een papieren 
versie kunnen krijgen.

De voorzitter concludeert dat dit stuk als hamerstuk zal worden geagendeerd voor de 
raadsavond (besluitvorming) van 15 december.

9. Aanvragen tegemoetkoming kosten explosievenonderzoek (HvdL)
15.138

De heer De Lepper ziet dit voorstel als een uitvoeringszaak en daarmee een 
collegeverantwoordelijkheid.

De heer Hornman sluit zich hierbij aan.

Portefeuillehouder Van de Looij zegt dat deze regeling volgens het ministerie moet 
worden voorgelegd aan de gemeenteraad.

De voorzitter concludeert dat dit stuk als hamerstuk zal worden geagendeerd voor de 
raadsavond (besluitvorming) van 15 december.

10. Uitwerking bezuiniging subsidies professionele culturele instellingen 
(PW) 15.156

De heer Van den Oever complimenteert iedereen die bij het voorliggend voorstel is 
betrokken, maar wijst ook op een aantal onzekerheden in het stuk. Kan de bibliotheek 
akoestisch zodanig worden aangepast dat de organisaties echt geen last hebben van 
elkaars activiteiten? Is de loopbrug, de verbinding tussen de eerste verdieping van de 
bibliotheek en de huidige tentoonstellingsruimte meegenomen in de investering van 
1,5 miljoen euro? Wat betekent het voor de financiën wanneer er geen huurder wordt 
gevonden voor de huidige muziekschool? Wat is een acceptabel huurniveau? Hij 
vraagt hoeveel onzekerheden het voorstel bevat, hoe hiermee wordt omgegaan en of 
deze zouden kunnen leiden tot het niet halen van de doelstelling.

Ook de heer Slegers complimenteert de culturele instellingen voor de tijd en energie 
die zij in dit proces hebben gestoken, maar met name de muziekschool die het 
grootste offer brengt ten aanzien van het gebouw. Wel vindt hij het vreemd dat de 
kosten van de verbouwing van de bibliotheek al zijn opgenomen, terwijl het plan van 
aanpak nog moet worden ingevuld. Hij vraagt dan ook hoe realistisch deze raming is. 
Hij had liever 1,5 miljoen euro geïnvesteerd in cultuur dan 2,5 miljoen in de 
Zilverbaan. Hij is voorstander van een externe onafhankelijke partij die het proces ten 
aanzien van de invulling gaat begeleiden, zodat alle partijen, ook de gemeente, een 
goed resultaat bereiken en de cultuur in Veldhoven op het huidige niveau kan worden 
behouden.

De heer Bijnen heeft respect en waardering voor de instellingen voor het proces zoals 
dat tot nu toe is verlopen, en in het bijzonder voor de muziekschool en de bibliotheek. 
Hij vindt het belangrijk om het voorzieningenniveau op peil te houden en door het 
samengaan van de bibliotheek en de muziekschool worden cultuur en bestuur in het 
centrum van Veldhoven samengevoegd. Dat heeft echter wel een aanzienlijk 
prijskaartje. Hij staat positief tegenover de integratie van de muziekschool in de 
bibliotheek, mits de stille leesruimte voor de bezoekers behouden blijft. Hij is ervan 
overtuigd dat de opbrengst van de huidige muziekschool substantieel zal zijn, maar 
met het oog op de aanstaande onderhandelingen wil hij hierover geen concrete 
financiële inschatting maken. Wel gaat hij ervan uit dat de opbrengst in mindering zal 
worden gebracht op het bedrag ten behoeve van de verbouwing en hij vraagt de 
wethouder erop toe te zien dat de werkzaamheden binnen het gestelde budget worden 
uitgevoerd. De amateurschool en jeugdprogrammering mogen geen kind van de
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rekening worden en hij vraagt het college om hierover in overleg te treden met de 
Schalm.

Mevrouw Hartlief complimenteert de instellingen met het voorliggende voorstel dat 
grotendeels voldoet aan de raadsopdracht. Wel hoopt zij dat de geraamde 1,5 miljoen 
euro toereikend zal zijn om de muziekschool een eigen plek te geven binnen de 
huidige bibliotheek. Zij verzoekt de portefeuillehouder om binnen de 
subsidieverordening te kijken naar een mogelijke borging voor de amateurkunst, 
jeugd en scholen die onder druk komen te staan bij de Schalm. Verdere begeleiding 
van het proces zal nodig blijven en zij hoopt daarmee een succesvol resultaat te 
bereiken.

De heer Van Kemenade is tevreden over het resultaat dat de instellingen tot nu toe 
hebben bereikt. Een investering is onontkoombaar, maar hij wijst erop dat het plan 
nog meer onzekerheden bevat en hij vraagt hoe de portefeuillehouder hiermee 
omgaat.

Ook mevrouw Klaassen complimenteert de instellingen voor hun inzet, maar heeft 
toch enkele vragen over de noodzaak. Het is duidelijk dat de bibliotheek moet worden 
verbouwd om de muziekschool te kunnen huisvesten en zij vindt het dan ook vreemd 
dat Berenschot een investering van 1,5 miljoen euro over het hoofd heeft gezien. 
Hierdoor komt scenario 4 in een ander daglicht te staan. Voorts vraagt zij waarom de 
muziekschool nu al uit het huidige gebouw zou moeten vertrekken, waardoor de 
gemeente huurinkomsten gaat missen, zolang er nog geen andere bestemming is. 
Tevens vraagt zij waaruit blijkt dat de muziekschool en de bibliotheek zelf weg willen, 
want ook dat geeft een wending in het dossier. Tot slot wijst zij erop dat zij het 
scenario huisvesting mist, wat onderdeel zou zijn van de kerntakendiscussie.

De heer Hofman heeft waardering voor de instellingen en het college voor het bereikte 
resultaat dat nagenoeg voldoet aan de kaders en de richtlijnen die de raad heeft 
meegegeven. De raad heeft ingestemd met een bedrag van 2,8 miljoen euro aan 
subsidie in 2018 voor integraal cultuurbeleid dat moet voldoen aan een aantal 
kerndoelen. De bijeenkomsten waar inhoudelijke en technische vragen konden worden 
gesteld hebben bijgedragen aan duidelijkheid in dit ingewikkelde dossier. De 
eenmalige, taakstellende investering van 1,5 miljoen euro is te overzien als dit wordt 
gecompenseerd met de verkoop van de muziekschool, mits er een garantie is dat het 
proces van integraal samenhangend cultuuraanbod intensief wordt voortgezet. Hij 
vindt het belangrijk om de niet vrijblijvende samenwerking en integrale inhoud boven 
de instellingen en hun identiteit te stellen. Hij wil een borging dat de Schalm een 
huiskamer voor Veldhoven is en blijft en subsidie krijgt voor aansprekende integrale 
resultaten om deze maatschappelijke doelen te bereiken. Hij vraagt of het Kompas en 
routeboekje onderdeel uitmaakt van het raadsbesluit en hoopt dat er in de toekomst 
ook een efficiencyslag wordt gemaakt op het gebied van financiële administratie.

Portefeuillehouder Wijman deelt de waardering voor de besturen en directies van de 
culturele instellingen die goed inhoud hebben gegeven aan de opdracht van de raad 
om het cultureel aanbod en faciliteiten te borgen voor de inwoners van Veldhoven.
Veel is nog onzeker omdat de organisaties moeten groeien in de samenwerking, maar 
het college heeft er vertrouwen in dat het op een goede manier verder wordt ingevuld. 
Niet alleen kijken naar de financiën maar naar de toekomst van de culturele 
voorzieningen in Veldhoven leidt tot verrijking in plaats van verschraling. Berenschot 
is gevraagd om met voorstellen te komen, maar dat was een beperkte opdracht, 
waarin de huisvesting niet was meegenomen.
Mevrouw Klaassen zegt dat volgens Berenschot de muziekschool elders zou moeten 
worden ondergebracht en dat was onderdeel van scenario 4.
Portefeuillehouder Wijman licht toe dat scenario 4 het centraliseren van het cultureel 
aanbod betrof. Verplaatsing van de muziekschool is wel genoemd, maar het lag buiten
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de opdracht om de effecten daarvan door te rekenen. De bibliotheek moet geen 
geluidsoverlast ervaren van de activiteiten van de muziekschool. Hier is deskundig 
advies over ingewonnen en hij heeft er vertrouwen in dat het gevraagde budget 
voldoende is om dit te kunnen realiseren. De exploitatie van een mogelijke andere 
locatie zou hoger zijn dan deze extra investering.
De heer Slegers wijst erop dat het plan van eisen nog niet helemaal af is en derhalve 
niet kan zijn meegenomen in het gevraagde budget.
Portefeuillehouder Wijman zegt dat de muziekschool al in een vroeg stadium een 
programma van eisen heeft opgesteld voor muziekonderwijs op een andere locatie en 
dat is meegenomen in de doorrekeningen. Ook de loopbrug is in het voorstel 
meegenomen.
De heer Van den Oever vraagt of de gevraagde 1,5 miljoen euro het maximum is en of 
de quick scan daarmee is achterhaald.
Portefeuillehouder Wijman ziet het als een taakstellend budget; de quick scan bevat 
een grote post onvoorzien.
De heer Slegers zal de wethouder aan deze toezegging houden.
Op basis van de hem beschikbare informatie heeft portefeuillehouder Wijman er 
vertrouwen in dat dit krediet voldoende zal zijn om de verbouwing te realiseren.
De heer Hofman stelt voor om dit budget als taakstellend te benoemen.
De heer Slegers zegt dat een taakstellend budget veel meer eisend is dan ’er 
vertrouwen in hebben'.
Portefeuillehouder Wijman heeft hier nadrukkelijk bij stil gestaan. In het voorstel zijn 
ten aanzien van de verbouwingskosten ook de kapitaallasten meegenomen die 
samenhangen met de investering om aan te geven dat daarmee de 
bezuinigingsdoelstelling wordt behaald. Het voorstel bevat nogal wat consequenties 
voor de gemeente, maar om de culturele instellingen niet langer en meer te belasten 
met onzekerheden is ervoor gekozen om voor hen alles in één keer te regelen. Een 
investering van 1,5 miljoen euro is een belasting van de reserve, maar de kansrijke 
ontwikkelingen rond de Bossebaan kunnen in de verantwoording worden 
meegenomen. Kompas en routeboekje is ter informatie aan de raad verstrekt en 
maakt geen onderdeel uit van het raadsbesluit.

Portefeuillehouder Van Dongen vervolgt dat ervoor is gekozen om alle problemen 
tegelijk aan te pakken en door te vertalen naar subsidiebedragen en huur die voor de 
komende vier jaar zijn vastgesteld. De laatste jaren werd de huur geïndexeerd en de 
subsidie niet, waardoor krimp ontstond op het activiteitenbudget.
Mevrouw Hartlief vroeg om een borging van de amateurkunst, scholen en jeugd die bij 
de Schalm dreigen te worden weggestreept.
Portefeuillehouder Van Dongen zegt dat in de subsidieverordening voorwaarden 
kunnen worden opgenomen, zodat de doelen die de raad heeft gesteld ook worden 
gehaald. Niemand vindt het wenselijk wanneer de activiteiten ten aanzien van 
amateurkunst, scholen en jeugd zouden verdwijnen en het is dan ook de bedoeling om 
met elkaar in gesprek te gaan over wat reëel en mogelijk is. Ook afspraken over de 
voortgang van het proces, de samenwerking en de te behalen synergie zullen worden 
meegenomen in de subsidieverordening, zodat er, indien nodig, kan worden 
ingegrepen.

Tweede termijn

De heer Hofman is blij met de borging via de voorwaarden in de subsidieverordening 
en verwacht daar de kaders terug te vinden.

Mevrouw Klaassen had gevraagd waarom de muziekschool nu al moet verhuizen.

De heer Van Kemenade vraagt hoe de raad de financiële ontwikkeling kan volgen. Ook 
vraagt hij wanneer de raad een besluit neemt over de kosten die in Kompas en
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routebeschrijving worden genoemd. Hij is nieuwsgierig naar de toekomstige 
ontwikkelingen en mogelijke andere synergievoordelen tussen de instellingen.

De heer Bijnen is blij met de toezegging om amateurkunst, scholen en jeugd veilig te 
stellen. Hij wil richting burgers op een transparante wijze verantwoording afleggen en 
is daarom blij met de koppeling tussen de uitgaven en de inkomsten die daar op enig 
moment tegenover staan.

De heer Slegers is blij met het taakstellende budget en vraagt wie de rekening van de 
frictiekosten krijgt. Ook hij is blij met de aandacht voor amateurkunst, scholen en 
jeugd.

De heer Van den Oever ziet toch nog wel onzekerheden en vraagt hoe de raad 
hiermee moet omgaan en het proces kan monitoren.

Portefeuillehouder Wijman zegt dat de raad de ontwikkelingen kan volgen via de 
kwartaalrapportage en als daar aanleiding voor is, komt hij hier op een eerder 
moment mee terug naar de raad. Het betreft de uitvoering van een eerder genomen 
raadsbesluit, waarvoor aanvullend instemming nodig is ten behoeve van de 
investering en de subsidiebeschikkingen. Frictiekosten worden volledig binnen de 
bedrijfsvoering opgevangen. De organisatorisch uitvoering valt binnen de afspraken 
met de instellingen en behoort niet tot de besluitvorming.
De heer Kootkar vraagt wie de kosten voor externe begeleiding voor zijn rekening 
neemt, waar de inspreker zo nadrukkelijk voor heeft gepleit.
Volgens de heer Hofman is dit niet in het raadsbesluit opgenomen en zijn daar geen 
afspraken over gemaakt.
De heer Kootkar vraagt niet het raadsbesluit aan te passen, maar wil wel weten wie 
die kosten draagt.
Portefeuillehouder Wijman ziet dit als onderdeel van de uitvoering. Het kan worden 
georganiseerd binnen de daarvoor beschikbare budgetten en als daar toch van moet 
worden afgeweken zal hij de raad daar via de kwartaalrapportage over informeren.
Het is belangrijk dat de raad nu een besluit neemt over de huisvesting, zodat het 
college en de instellingen gezamenlijk verdere concrete stappen kunnen zetten. Er 
blijven altijd onzekerheden. De instellingen zien meer mogelijkheden om in de 
toekomst de gemeenschap gezamenlijk te faciliteren met hun producten, maar dat is 
een taak van de instellingen zelf. Het college kan pas aan de slag met het huidige 
gebouw van de muziekschool en de ontwikkelingen op de Bossebaan als de raad heeft 
besloten om de muziekschool te verplaatsen. Wachten zou het totale proces 
vertragen.

De voorzitter concludeert dat dit stuk als bespreekstuk zal worden geagendeerd voor 
de raadsavond (besluitvorming) van 15 december.

11. Vaststellen Subsidieverordening (uitwerking kerntakendiscussie deel I) 
(MvD) 15.160

De voorzitter wijst erop dat eerder gelegenheid is geweest tot het stellen van 
technische vragen en deze zullen vanavond dan ook niet worden beantwoord.

Mevrouw Klaassen zegt dat het college anders heeft gekeken naar het toekennen van 
subsidies, waarbij wel rekening wordt gehouden met een subsidieplafond. In de notitie 
mist zij de voorwaarden waarop getoetst kan worden hoe wordt voldaan aan de twee 
kerndoelen (vitale samenleving en goed leef- en woonklimaat). Tijdens de 
raadsvergadering van 24 februari is afgesproken dat huisvesting onderdeel moest zijn 
van de gegeven subsidies waarvan de huur voldaan kon worden. Nu ligt er een 
kerntakendiscussie voor die over alle subsidies gaat en zij vraagt waarom huisvesting 
hier niet in is meegenomen, met name waar het gemeentepanden betreft. Zij zal haar 
technische vragen via de mail stellen.
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De heer Hofman wijst erop dat de resultaten van de kerndoelen nog onvoldoende zijn 
beschreven en hij vraagt hoe daar in de uitvoering mee wordt omgegaan.

De heer Saris kan zich prima vinden in het voorstel om een aantal verordeningen te 
laten vervallen en de administratieve last voor subsidieontvangers te verlichten. Ook 
juicht hij het subsidieplafond toe, waardoor de budgetten niet worden overschreden. 
Met een verschuiving van de beslissingsbevoegdheid zal ook de reactiesnelheid 
toenemen en daar kan hij zich helemaal in vinden.

De heer Kootkar vraagt hoe wordt getoetst welke activiteiten passen binnen de 
genoemde kerndoelen. Wellicht wil de raad ook een aantal zaken vasthouden en 
bepalen welke waarde een activiteit heeft in het kader van de kerndoelen.
De heer Hofman wil juist vermijden dat dit bij de raad terecht komt. Hij verwacht dat 
er een zodanige omschrijving komt dat hier in de uitvoering goed en snel mee kan 
worden gewerkt.
De heer Kootkar wil geen scheidsrechter zijn, maar is op zoek naar mogelijkheden om 
te toetsen of datgene wat de raad wil vasthouden ook wordt vertaald in een concreet 
subsidieverzoek en -toekenning.
De heer Hofman gaat ervan uit dat de criteria zo duidelijk zijn dat de raad dit kan 
loslaten.
De heer Saris heeft er vertrouwen in dat het college goede uitvoering geeft aan de 
door de raad gestelde kaders.
De heer Kootkar ziet het als een taak van de raad om de vertaalslag te maken van de 
resultaten van de kerntakendiscussie naar duidelijke criteria en daar maakt hij zich 
zorgen over.

Mevrouw Van den Berg vraagt hoe de portefeuillehouder ervoor wil zorgen dat 
samenwerking plaatsvindt tussen subsidieontvangers die (nagenoeg) dezelfde 
diensten verlenen.

De heer Van Doren vraagt of na de vaststelling van de lijst met activiteiten die 
bijdragen aan het kerndoel nog activiteiten kunnen worden toegevoegd. Hij vindt de 
termijnen voor het aanvragen van subsidies erg lang en vraagt of deze kunnen 
worden verkort.

De heer Hornman is blij met de verschuiving van de beslissingsbevoegdheid van raad 
naar college en hij denkt dat de raad goed in staat is om de kaders te definiëren.

Portefeuillehouder Van Dongen antwoordt dat de criteria niet opnieuw aan de raad 
zullen worden voorgelegd. Deze worden verankerd in de beleidsregels die door het 
college worden vastgesteld, maar zullen voldoende helder worden geformuleerd zodat 
het duidelijkheid geeft richting subsidieaanvragers.
De heer Kootkar vraagt of de raad niet wordt gekend in besluitvorming rond de 
criteria.
Portefeuillehouder Van Dongen zegt dat raad aan de voorkant kaders heeft gesteld en 
het college zorgt voor de invulling ervan. Met de financiële kaders wordt rekening 
gehouden door middel van de budgetplafonds. Op deze manier kan er snel worden 
beslist en gehandeld.
De heer Kootkar mist een fase tussen de kaderstelling en de uitvoering, namelijk het 
formuleren van de criteria. Hij vraagt of de raad daar zeggenschap over heeft. 
Portefeuillehouder Van Dongen zegt dat de beleidsregels vastliggen voordat het 
college hiermee aan de slag gaat, maar de raad heeft geen zeggenschap meer over de 
criteria. Zij vervolgt dat er geen relatie is met huisvesting maatschappelijk vastgoed, 
want in 2012 is bij de modernisering van het subsidiesysteem afgesproken om alleen 
nog maar subsidie te verlenen voor activiteiten. Organisaties die vergelijkbare 
activiteiten hebben, ook al is dat voor een andere doelgroep, blijken elkaar op te
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zoeken om te bekijken hoe dit op elkaar kan worden afgestemd en waar kan worden 
samengewerkt.
Mevrouw Van den Berg verwijst naar het raadsvoorstel waarin staat dat ’deze sturing 
op samenwerking onderdeel zal worden van besluiten tot subsidieverlening'. 
Portefeuillehouder Van Dongen zegt dat het deels vanzelf gaat omdat partijen elkaar 
opzoeken, maar het vormt tevens een onderdeel van de subsidieafspraken om ook in 
de toekomst dubbelingen te voorkomen. De lijst van activiteiten is dynamisch en kan 
altijd worden aangevuld met nieuwe initiatieven. De vraag over de termijnen voor het 
aanvragen van subsidies zal zij schriftelijk beantwoorden.

Tweede termijn

De heer Hofman zegt dat de raad heeft gediscussieerd over het beleid en daar 
kerndoelen aan heeft verbonden. Er is een budgetplafond vastgesteld en nu is het aan 
het college om er uitvoering aan te geven.

Mevrouw Klaasssen wil binnen de fractie nog spreken over de invulling van de criteria.

De voorzitter concludeert dat dit stuk als bespreekstuk zal worden geagendeerd voor 
de raadsavond (besluitvorming) van 15 december.

12. Vaststellen Profielschets uit geactualiseerde stadsvisie Veldhoven 2015
2030 (HvdL/PW) 15.158

De heer De Lepper vindt het jammer dat er geen cijfers en kengetallen zijn 
opgenomen omdat daardoor de context ontbreekt waarin het geheel kan worden 
geplaatst. Er wordt veel waarde gehecht aan 'groene longen', maar deze zouden 
kunnen verdwijnen als die locaties worden aangemerkt als inbreidingslocatie voor 
woningbouw en hij vraagt het standpunt van de portefeuillehouder hierover (pagina 
4). Hij zou willen vermijden om samensmelting te noemen als mogelijke (ongewenste) 
toekomstverwachting, omdat het de gemeente kwetsbaar maakt in onderhandelingen 
over samenwerking (pagina 22). Hij vindt met name hoofdstuk 4 te abstract 
geformuleerd.

De heer Kootkar is er trots op in Veldhoven te wonen en het stuk straalt dit ook uit. 
Vanwege het hoge abstractieniveau heeft hij wel twijfels over de mogelijkheid om het 
als onderlegger voor de kerntakendiscussie te gebruiken. Er zijn nog tussenstappen 
nodig om het als visie te gebruiken dat als toetsingskader zou moeten dienen en hij 
heeft op dit moment nog geen idee hoe die tussenstappen zouden moeten worden 
ingericht.

De heer Hofman vraagt of met de vaststelling van het profiel ook de stadsvisie wordt 
vastgesteld. Hij ziet de stadsvisie namelijk als een momentopname die soms zeer 
concreet is, maar wel degelijk als onderlegger kan worden gebruikt.
Volgens de heer Kootkar wordt alleen besloten over het profiel en niet als de 
stadsvisie als zodanig.
De heer Hofman ziet de stadsvisie als 'ter kennisneming'. Ten aanzien van het profiel 
vindt hij het accent op een open gemeente zwaar overbelicht en hij had daar liever 
iets opgenomen over veranderingen die worden voorzien, met name in het sociaal 
domein. Het gedeelte waarin staat dat medewerkers de samenleving ingaan zou hij 
liever willen vervangen door 'de gemeentelijke organisatie staat met beide benen in de 
samenleving en faciliteert verbinding en ontmoeting'. Ook zou hij graag de 
veranderende rol van de overheid terug willen zien in het profiel omdat de gemeente 
steeds meer fungeert als uitvoerend orgaan van de rijksoverheid en vaak in regionaal 
verband optrekt.

Volgens mevrouw Van Dongen zou het stuk stof tot nadenken moeten geven bij de 
kerntakendiscussie, maar de uitkomst hiervan lijkt al te zijn opgenomen op pagina 23.
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Zij vindt het belangrijk om vast te stellen wat de grote problemen en uitdagingen voor 
de komende jaren zijn. De genoemde zwakten zijn geen kerntaken. Zij vindt het meer 
nodig om te investeren in veiligheid en gezondheid dan in infrastructuur. Tot slot 
vraagt zij een voorbeeld van online politieke discussie in het kader van participatieve 
democratie. En zij vraagt een toelichting op de tekst dat Veldhoven een schakel zou 
vormen tussen de Kempengemeenten en de grote steden en tussen Eindhoven en 
Helmond.

Hoewel de heer Hornman het voorliggend stuk nog steeds erg abstract vindt herkent 
hij wel veel uit de bijeenkomsten die hierover zijn geweest. Hij wijst erop dat de 
gemeente nooit volledig de regie uit handen kan geven want wijken die niet sterk 
genoeg zijn kunnen niet voor zichzelf zorgen en dat aspect mist hij in het profiel. Ook 
mist hij een onderscheidend element. Hij had liever een wat concretere beleidslijn 
gezien waarop getoetst kan worden.
De heer De Kort vraagt wat hij ziet als onderscheidend element voor Veldhoven.
De heer Hornman ziet de inbedding van de kerkdorpen die ieder voor zich sterk maakt 
als onderscheidend element, maar als een kerkdorp achterblijft ontstaat er een 
probleem. Buurthuizen en openbaar vervoer zijn belangrijk en vervullen een 
basisbehoefte omdat ze mantelzorg mogelijk maken. Minder goed is de vertaling van 
zorg op wijkniveau; wijkraden en -platformen zouden sterker moeten worden 
gemaakt.
De heer Hofman vraagt of dit allemaal in het profiel moet worden opgenomen. In zijn 
fractie waren nogal wat opmerkingen over de stadsvisie, maar als die ter kennisgeving 
wordt aangenomen gaat hij ervan uit dat die niet allemaal worden besproken.
De heer Hornman reageert op wat hij in het profiel heeft gelezen en dat heeft hij 
nader uitgewerkt. Hij vindt sport en recreatie belangrijk omdat die zijn gericht op 
ontplooiing van het individu. Op het gebied van de combinatie van zorg en techniek 
ligt nog een belangrijke taak voor de samenwerking tussen Veldhoven en Best. Hij is 
niet zo blij met deze profielschets omdat het lijkt alsof het gemeenteloket nagenoeg 
dicht is.

De heer De Haas vindt het goed om de kerntakendiscussie te voeren aan de hand van 
een visie op de toekomst. Hij complimenteert de organisatie voor de totstandkoming 
van het stuk. Hoofdstuk 4 is een samenvatting en beschrijft eigenlijk de huidige 
situatie. Hij vraagt de portefeuillehouder dan ook waarin deze afwijkt van wat er nu al 
is en waarom er niet is gekozen voor hoofdstuk 3. Ook vraagt hij wat de status is van 
de rest van de geactualiseerde visie.

Volgens de heer Saris is een visie voor de lange termijn en daarom niet concreet. Veel 
partijen hebben hun input gegeven en gereageerd op de voorlopige versie en door dit 
zorgvuldige proces kan het rekenen op een groot draagvlak.

Portefeuillehouder Wijman licht toe dat er een lang traject van samenspraak vooraf is 
gegaan aan deze toekomstvisie. De hoofdstukken 1, 2 en 3 geven aan wat er is 
opgehaald en dat is een opstap naar hoe het beeld van Veldhoven er uiteindelijk uit 
zou kunnen zien. Dat is van een hoog abstractieniveau en het is aan de raad om bij de 
kerntakendiscussie te praten over dit toekomstbeeld en accenten aan te leggen. 
Hoofdstuk 4 geeft het profiel van hoe Veldhoven er in de toekomst op hoofdlijnen uit 
zou kunnen zien en dat is ook de reden waarom de raad alleen hoeft te besluiten over 
dat hoofdstuk.

Tweede termijn

Volgens de heer De Haas hadden meer elementen in algemene termen kunnen worden 
opgenomen, die een visie en richting aangeven, want op deze manier is het nog een 
enorme weg om een vertaling naar de kerntaken te maken.
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De heer Hornman vindt het profiel toch te algemeen en had graag gelezen hoe de stad 
er over 15 jaar uit zou moeten zien, zodat van daaruit kerntaken kunnen worden 
vastgesteld.

De heer Bolsius herkent de inbreng vanuit de bijeenkomsten goed in het stuk, maar 
mist in de discussie de blik op de uitdagingen en bedreigingen richting de toekomst. 
Die is niet te voorspellen en daarom stelt hij voor om het stuk vast te stellen en in een 
dynamisch proces te gaan overleggen om tot kerntaken te komen.

De heer Hofman ziet de stadsvisie als een goed instrument om de kerntakendiscussie 
te starten. In het profiel zou hij andere accenten willen leggen en hij zal dit met zijn 
fractie bespreken.

De heer Kootkar is blij met de rol die de raad nog heeft bij de verdere uitwerking 
richting kerntakendiscussie. Hij concludeert dat de fracties van mening mogen 
verschillen en hij ziet dan ook een politiek debat tegemoet over die verschillen.

De heer De Lepper blijft het jammer vinden dat er in algemene bewoordingen wordt 
gesproken en dat er geen richting wordt aangegeven, van waaruit kerntaken kunnen 
worden afgeleid.

Portefeuillehouder Wijman vindt het samenspraakproces dat sinds februari heeft 
plaatsgevonden erg waardevol. Het helpt om in de discussie accenten te leggen en 
prioriteiten te kiezen die nodig zijn om tot de kerntaken te komen.
Volgens de heer De Haas is het doel om een visie neer te leggen, voorbijgeschoten 
door de algemene samenvatting die voorligt.
Portefeuillehouder Wijman vindt dat wel degelijk wordt aangegeven welke richting 
Veldhoven op zou kunnen gaan. Over de mate van invulling kan men van mening 
verschillen.

De voorzitter concludeert dat dit stuk als bespreekstuk zal worden geagendeerd voor 
de raadsavond (besluitvorming) van 15 december.

13. Sluiting
De voorzitter bedankt iedereen voor zijn/haar inbreng en sluit de vergadering om 
22.45 uur.

Aldus vastgesteld tijdens de raadsavond van 26 januari 2016

De griffier, De voorzitter,

mw. drs. L. Bokhout W.P. Groenendijk
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